
Rada Gminy Chełmno
ROO.II/AW.0052-XXVII/10

Protokół
Z obrad

XXVII Sesji Rady Gminy Chełmno

W dniu 3.02.2010 roku w godz. Od 10.00 do 11.30 w Urzędzie Miasta w Chełmnie,
sala nr 102, odbyły się obrady XXVII Sesji Rady Gminy Chełmno.

W obradach udział wzięli radni:

Zaproszeni goście:

1. Krzysztof Wypij – Wójt Gminy Chełmno
2. Janusz Wojtaszewski – Sekretarz Gminy;
3. Krystyna Sawicka – Skarbnik Gminy;
4. Anna Woelke – protokolant.

Ad. 1.
Posiedzenie  otworzył  Przewodniczący Rady Pan  Henryk Krzywdziński  przywitał  obecnych
radnych i pracowników UG. 
Na podstawie listy obecności (Zał. Nr 1) stwierdził quorum. 
Przeprosił za zaistniałą sytuację. Niestety Sala w Urzędzie miasta nie została wyremontowana a
w Starostwie wolny termin był tylko na 3 lutego. Trzeba było przesunąć termin Sesji o jeden
dzień.
Nikt z obecnych radnych nie zgłosił zastrzeżeń.

Przewodniczący przedstawił porządek posiedzenia (zał. Nr 2).
Przewodniczący przedstawił wniosek Wójta o wprowadzenie do porządku (zał. Nr 3) w pkt.5
Uchwałę  w  sprawie  zmiany  uchwały  Nr  XXVI/182/09  Rady  Gminy  Chełmno  w  spawie
uchwalenia budżetu Gminy Chełmno na 2010  rok (DRUK NR 1A) kolejne sprawy otrzymały
by numery od 6 do 9, w punkcie 10 prosi o wprowadzenie Sprawozdania z wysokości średnich
wynagrodzeń  nauczycieli  na  poszczególnych  stopniach  awansu  zawodowego   w  szkołach

1. Lech Orzech
2. Marek Kraśkiewicz
3.  Elżbieta Zawal
4. Jan Kaczmarczyk
5. Krzysztof Madej
6. Piotr Trzpil
7. Janusz Jakubowski
8. Zygmunt Urtnowski
9. Kazimierz Pasiński
10.  Mieczysław Urbański
11.  Ewa Szczęch
12.  Zbigniew Kłos
13.  Henryk Krzywdziński
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prowadzonych  przez  jednostkę  samorządu  terytorialnego  (DRUK  NR  5).  Kolejny  punkt
otrzymałby nr 11. Wójt załączył również poprawiony porządek obrad (Zał. Nr 4).
Przewodniczący poddał zmiany pod głosowanie. Wynik głosowania: 11 „za” na 11 obecnych
podczas głosowania..

Ad. 2.
Przedstawienie  uchwał  Rady  Gminy  Chełmno  podjętych  na  poprzedniej  Sesji  oraz
sprawozdania z ich realizacji. (Zał. Nr 5)
Sprawozdanie z  realizacji  uchwał  przedstawiła  P.  Woelke.  Do sprawozdania nie  zgłoszono
uwag. 

Ad. 3.
Interpelacje i zapytania.
P. Wójt przedstawił odpowiedzi na interpelacje z poprzedniej sesji (Zał. Nr 6).

P. Przewodniczący poprosił o zgłaszanie interpelacji.
Zgłoszono następujące interpelacje:

1. P. Urbański – poruszył sprawę pogorzelców Państwa Twardowskich z Kałdusa.
Prosi by informacja o zbieraniu datków trafiła również do księży, by mogli oni
przeczytać apel z ambony i zbierać w jakąś niedzielę pieniądze, bo ludzie sami na
konta raczej nie będą wpłacać.
P. Wójt powiedział, że oczywiście porozmawia z księżmi i zobaczy co da się zrobić.
Będzie również spotkanie z sołtysami. Zgłosiła się firma z Bydgoszczy, która
przekazała poszkodowanym stół i osiem krzeseł. Widać, że ludzie chcą pomagać i
pomagają.

Godz. 10.20 na posiedzenie przybył P. Jakubowski i P. Madej.
2. P. Zawal spytała czy można zatrudnić bezrobotnych do odśnieżania chodników?

P. Wójt powiedział, że urząd pracy nie ma w tej chwili pieniędzy na prace
interwencyjne, sołectwa powinny odśnieżać chodniki we własnym zakresie. W
Nowych Dobrach mieszkańcy się skrzyknęli i sami odśnieżyli cały chodnik. 

3. P. Zawal spytała, czy można strażaków zaopatrzyć w aparaty tlenowe, ponieważ
podczas gaszenia pożaru u P. Twardowkich przestali wynosić dobytek, gdyż
skończył im się tlen.
P. Wójt powiedział, że strażacy posiadają takie aparaty.

4. P. Zawal zgłosiła, by apelować o dożywianie zwierzyny, ponieważ paśniki są puste.
P. Krzywdziński powiedział, że zwierzyna jest dożywiana, tylko przez zaspy ciężko
jest uzupełnić paśniki, pokarm jest zostawiany w bardziej dostępnych miejscach.
Zapasy zostały wyczerpane ale koła łowieckie dokupują pokarm.

5. P. Kaczmarczyk powiedział, że bardzo źle się stało, że Rada Sołecka nie może
przekazać pieniędzy pogorzelcom. Niestety Fundusz Sołecki w tym momencie się
nie sprawdza.
P. Orzech powiedział, że był na spotkaniu z posłem Kłopotkiem i na jego pytanie
dlaczego fundusz wprowadził ograniczenia w wydatkach odpowiedział mu „po co
gmina w takim razie przyjęła uchwałę o funduszu”.

Ad. 4.
P. Wójt przedstawił sprawozdanie z działalności międzysesyjnej (zał. Nr 7).
Do sprawozdania nie zgłoszono uwag.

P. Przewodniczący poprosił o sprawozdanie z Komisji Rady Gminy Chełmno.
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P.  Kłos  –  Przewodniczący  Komisji  Rozwoju  Gospodarczego  i  Finansów,  przedstawił
sprawozdanie z posiedzeń komisji.

Ad. 5.
Uchwała  w  sprawie  zmiany  uchwały  Nr  XXVI/182/09  Rady  Gminy  Chełmno  w  sprawie
uchwalenia budżetu Gminy Chełmno na 2010 r. (Zał. Nr 8)
P. Przewodniczący poprosił P. Skarbnik o przedstawienie korekty budżetu.
P.  Skarbnik przedstawiła korektę,  wyjaśniła  że RIO dopatrzyło się błędów w treści  samej
uchwały.  W  załącznikach  kwoty  są  dobre,  a  na  pierwszej  stronie  uchwały  pozostały
niepoprawione, w takim wypadku należy podjąć uchwałę w sprawie zmiany.

P. Przewodniczący poprosił o pytania. Nie zgłoszono pytań.
P. Przewodniczący poddał uchwałę pod głosowanie. Wynik głosowania: 13 „za”.

Ad. 6.
Uchwała w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Starogród na lata 2010-
2017 (zał. Nr 9).
P. Wójt poinformował, że Plan Odnowy Miejscowości stanowi załącznik do wniosku o środki z
UE w ramach Programu Odnowy i  Rozwoju  Wsi.  Plan ten powinien zostać przyjęty przez
zebranie  wiejskie  danej  miejscowości  oraz  zatwierdzony  przez  zatwierdzony  przez  Radę
Gminy. Kształt Planu Odnowy Miejscowości określa § 10 pkt 2 podpunkt 1 Rozporządzenia
Ministra  Rolnictwa  w  sprawie  szczegółowych  warunków  i  trybu  przyznawania  pomocy
finansowej  w  ramach  działania  „Odnowa  i  rozwój  wsi”  objętego  Programem  Rozwoju
Obszarów Wiejskich za lata 2007 – 2013. 
Nie zgłoszono pytań.
P. Przewodniczący odczytał uchwałę i poddał ją pod głosowanie. Wynik głosowania: 13 „za”.

Ad. 7.
Uchwała w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Wielkie Łunawy na lata
2010-2017. (Zał. Nr 10)
P. Przewodniczący poprosił o pytania. Nie zgłoszono uwag.
P. Przewodniczący odczytał uchwałę i podał ją pod głosowanie. Wynik głosowania: 13
„za”. 

Ad. 8.
Uchwała w sprawie zmian budżetu Gminy Chełmno na 2010 rok. (Zał. Nr 11)
P. Przewodniczący poprosił o przedstawienie korekty P. Skarbnik.
1. Plan dochodów budżetu gminy w wysokości .………………………. 13 838 638 zł,  który zastąpił
plan dochodów w wysokości………………...…...……….13 201 121 zł,
w tym:
           - dochody bieżące…………………………………………………13 254 233 zł,
           - dochody majątkowe……….………………………………………..584 405 zł,
 zgodnie z  załącznikiem  nr 1.

2. Plan wydatków budżetu gminy w wysokości………………………… .16 336 583 zł,  który zastąpił
plan wydatków w wysokości……………………………….15 694 759 zł.

w tym: 
- wydatki bieżące…………………………………………………11 416 683 zł,
- wydatki majątkowe………………………………………………4 919 900 zł,
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  zgodnie z załącznikiem nr 2.

3.  Limity  wydatków  na  wieloletnie  programy  inwestycyjne  w  latach  2010  -  2012  zgodnie  z
załącznikiem nr 3 i 3a (3a – zadania inwestycyjne w 2010 roku- 4 919 900 zł).

4.Deficyt budżetu gminy w wysokości 2 497 945 zł, który zostanie pokryty przychodami pochodzącymi
z:

- zaciągniętą pożyczką w kwocie…………………..…………….……...730  000 zł,
- zaciągniętych kredytów w kwocie…………………………………...…850 000 zł,
- spłata udzielonych pożyczek……………...……………………………..37 500 zł,
- wolnymi środkami z lat ubiegłych……………………………..……….880 445 zł,

5. Przychody budżetu w wysokości…………………………………... 3 160 109 zł, rozchody budżetu
w wysokości ……………………………………….662 164 zł, zgodnie z załącznikiem nr 4.

5.  Dotacja celowe na zadania własne  realizowane przez podmioty należące i nienależące do sektora
finansów publicznych na łączną kwotę …….………….…………………...567 700 zł, w tym:

- dotacja podmiotowa dla gminnej instytucji kultury w kwocie…………….205 000 zł,

- dotacje celowe w kwocie…………………………………………………362 7000 zł,

w tym:

- dla jednostek zaliczanych do sektora finansów publicznych w 

   kwocie……………………………………………………….…….294 700 zł,

- dla jednostek niezaliczanych do sektora finansów publicznych w 

   kwocie………………………...…………………………………….68 000 zł,

 zgodnie z załącznikiem nr 5  do uchwały.

P. Przewodniczący poprosił o pytania.
Nie zgłoszono pytań.
P. Przewodniczący odczytał uchwałę i poddał ją pod głosowanie. Wynik głosowania: 13
„za”.

Ad. 9.
Uchwała  w sprawie  wyrażenia  zgody na  wyodrębnienie  funduszu  sołeckiego w 2011
roku.. (Zał. Nr 12)
P. Skarbnik wyjaśniła, że ustawa o funduszu sołeckim nakazuje do 31 marca podjęcie
uchwały w sprawie wyodrębnienia bądź niewyodrębnienia funduszu sołeckiego.
sołeckiego. Przewodniczący powiedział, że trzeba poczekać jeszcze rok by sprawdzić jak
fundusz się dotrze. W tym roku będzie można wyciągnąć wnioski.
P. Zawal spytała czy sołectwo dostanie osobno środki z podatku od mieszkań. 
P.  Wójt  powiedział,  że  w tej  sprawie  będą  jeszcze  rozmowy,  na  razie  trzeba  podjąć
uchwałę o tym czy rada chce w przyszłym roku wyodrębnić fundusz czy nie.
 P. Przewodniczący poprosił o pytania.
Nie zgłoszono więcej pytań.
P. Przewodniczący odczytał uchwałę i poddał ją pod głosowanie. Wynik głosowania: 13
„za”.

4



Ad. 10.
Sprawozdanie  z  wysokości  średnich  wynagrodzeń  nauczycieli  na  poszczególnych stopniach
awansu zawodowego  w szkołach prowadzonych przez  jednostkę samorządu terytorialnego.
(Zał. Nr 13)
P.  Wójt  wyjaśnił,  że  zmieniły  się  przepisy  dotyczące  wynagrodzenia  nauczycieli.  Zostały
wprowadzone średnie wynagrodzenia, które nauczyciel zawsze musi osiągnąć, jeśli nie osiąga
to należy mu wyrównać. U nas nie ma takiej sytuacji.

Ad. 11.
Czynności końcowe.
P. Sekretarz poruszył sprawę odznaczenia dla Wójta, o które pytał kiedyś P. Urbański. Można
przyznać Wójtowi krzyż zasługi – złoty, srebrny bądź brązowy”. Wniosek należy złożyć do
Wojewody, który z  kolei składa wniosek do prezydenta.  Wniosek ten oczywiście musi być
odpowiednio uzasadniony. Zelży w nim wypisać zasługi i osiągnięcia. Rada musiałby podjąć
stanowisko w tej sprawie.
P. Przewodniczący powiedział, że można podjąć na dzisiejszej sesji stanowisko w tej sprawie –
upoważnienie Przewodniczącego do wszczęcia procedury o nadanie srebrnego krzyża zasługi
dla Wójta. Jeśli okaże się, że potrzebna jest uchwała w tej sprawie to prosi o przygotowanie jej
na kolejną sesję.

P. Szczęch spytała o elektrownie atomową, zrobił się wokół tego szum.
P.  Wójt  wyjaśnił,  że  media  zainteresowały się  starą  sprawą i  narobiły hałasu.  Są to  jakieś
odległe plany. Nie ma się czego obawiać.

Nie zgłoszono więcej spraw.

Na tym obrady XXVII Sesji zakończono.
Protokolant
............................
Chełmno, dnia 16.02.2010 roku.
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